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Horké léto a  prázdninová nálada ovládly naši obec

Na letošním již 64. ročníku Tvrdonských 
národopisných slavností  měla zastoupení 
i  naše obec. Soutěže ve verbování se zúčastnil 
i náš stárek Karel Vlašic, který se svým verbíř-
ským uměním rozhodně v desítce soutěžících 
šohajů prosadil. Kája si pro své vystoupení při-
pravil píseň „Já su šohaj z Debrecína“ a porotu 

zaujal bezchybně provedeným verbuňkem. 
Svým výkonem tentokrát pokořil i zkušené ma-
tadory této oblíbené disciplíny ve Tvrdonicích, 
byť byli někteří podporováni mohutnou kla-
kou. Za celkově perfektní přednes ocenila po-
rota  Káju 1.místem. Tradiční slavnosti Podluží 
v písni a tanci se konaly v parných dnech 2.  až 

 Hlohovecký stárek nejlepší verbíř Podluží

 „Letošní vítěz soutěže ve verbování přebírá cenu od starosty Ing. Zdeňka Tesaříka“

4.   června 2017. Vítěznému Kájovi k úspěchu 
blahopřejeme a budeme držet palce i v  dalších 
soutěžích. Snad bude jeho úspěch povzbuze-
ním i pro ostatní šohaje i děvčata z chasy a příští 
ročník slavností ve Tvrdonicích bude svědkem i 
dalších vystoupení ve verbování, zpěvu či tanci 
vrtěné naší krojované mládeže. 
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VÝPIS USNESENÍ
přijatých na 13. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2014-2018, konaném dne 7.6.2017 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen “ZO”) na svém 13. zase-
dání přijalo usnesení č.:
• 1/13/2017 - ZO zvolilo  ověřovatele zápisu: Františka Jankovi-

če a Ing. Jiřího Vlka.
• 2/13/2017 - ZO zvolilo návrhovou komisi ve složení: předseda 

Karel Vlašic, členové Mgr. Sylva Vlašicová a Ing. Jaroslav Hajda. 
• 3/13/2017 - ZO schválilo program dnešního zasedání ZO 

č. 13/2017 ve zveřejněné podobě.
• 4/13/2017 - ZO vzalo na vědomí  zprávu starostky obce o pl-

nění usnesení přijatých na minulém zasedání ZO.
• 5/13/2017 - ZO schválilo v souladu s ustanovením § 84 odst. 

2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, účetní závěrku obce Hlohovec, IČO: 
00283151, za rok 2016 k rozvahovému dni 31. 12. 2016.

• 6/13/2017 - ZO schválilo v souladu s § 84 odst. 2 písm. b) zá-
kona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
a s §  17 odst. 7 písm. b) zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, 
závěrečný účet obce Hlohovec za rok 2016 vyjádřením souhlasu 
s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.

• 7/13/2017 - ZO schválilo plán činnosti fi nančního výboru 
a kontrolního výboru na rok 2017 a uložilo předsedům obou 
výborů předkládat zprávy o výsledku kontroly vždy na následu-
jícím zasedání ZO. 

• 8/13/2017 - ZO schválilo poskytnutí příspěvku městu Břec-
lav na spolufi nancování sítě sociálních služeb ORP Břeclav pro 
rok 2017 a uzavření smlouvy o poskytnutí příspěvku ve výši 
64.900,- Kč. 

• 9/13/2017 - ZO neschválilo  žádost (č.j. 113/17, ze dne 
20. 2.  2017) o koupi části pozemku p. č. 1773/183 v k. ú. Hloho-
vec o výměře cca 100 m2 ve vlastnictví obce Hlohovec.

• 10/13/2017 - ZO přijalo jako podnět žádost (č.j. 264/17, ze 
dne 26. 4. 2017) o koupi pozemků p. č. 1704/2, výměra 59 m2 
a p. č. 1705, výměra 419 m2, vše v k. ú. Hlohovec a ve vlastnictví 
obce Hlohovec, schválilo záměr prodeje pozemku p. č. 1704/2 

o výměře 59 m2 a zbylé části pozemku p. č. 1705 po oddě-
lení pruhu pozemku v šíři 5 m a navazujícího na pozemek 
p.č. 1702/2, vše v k. ú. Hlohovec a ve vlastnictví obce Hloho-
vec, a souhlasilo se zveřejněním záměru prodeje nemovitých 
věcí v souladu s ustan. § 39 odst. 1 zákona o obcích.

• 11/13/2017 - ZO přijalo jako podnět žádost (č.j. 336/17 ze 
dne 26. 5. 2017) o koupi pozemku p. č. 1055/2, výměra 37 m2 
v k. ú. Hlohovec a ve vlastnictví obce Hlohovec, schválilo zá-
měr prodeje pozemku p. č. 1055/2, výměra 37 m2 v k. ú. Hloho-
vec a ve vlastnictví obce Hlohovec a souhlasilo se zveřejněním 
záměru prodeje nemovité věci v souladu s ustan. § 39 odst. 1 
zákona o obcích.

• 12/13/2017 - ZO schválilo úplatný převod části pozemku 
p.  č. 1105/1 v k. ú. a obci Hlohovec, na ulici Dolní konec, která 
se dle geometrického plánu č. 1206-83/2016 vyhotoveného 
Radimem Tomancem a potvrzeného KÚ pro JMK, KP Břeclav 
ze dne 3. 11. 2016 odděluje a nově označuje jako parcela číslo 
1105/3 o výměře 678 m2, z vlastnictví obce Hlohovec do spo-
lečného jmění manželů JL a DL, za cenu 100,- Kč za 1 m2, tedy 
cenu v místě a čase obvyklou dle konstatování znaleckého po-
sudku č.3626/932017 vyhotoveného Ing. Tomášem Chalupou 
ze dne 15. 5. 2017.

• 13/13/2017 - ZO schválilo úplatný převod části pozemku 
p. č. 1736 v k. ú. a obci Hlohovec, na ulici Dolní konec, která 
se dle geometrického plánu č. 1206-83/2016 vyhotoveného 
Radimem Tomancem a potvrzeného KÚ pro JMK, KP Břeclav 
ze dne 3. 11. 2016 odděluje a nově označuje jako parcela čís-
lo 1736/2 o výměře 697 m2, z vlastnictví obce Hlohovec do 
vlastnictví pana TV za cenu 100,- Kč za 1 m2, tedy cenu v mís-
tě a čase obvyklou dle konstatování znaleckého posudku 
č.3626/932017 vyhotoveného Ing. Tomášem Chalupou ze dne 
15. 5. 2017.

• 14/13/2017 - ZO schválilo provedení rozpočtového opatření 
č. 2/2017 rozpočtu obce na rok 2017.

RNDr. Marie Michalicová, starostka obce

Zprávy z radnice

Naše obec recyklací elektrospotřebičů výrazně ulevila 
životnímu prostředí

Loni občané odevzdali k recyklaci 97 

televizí, 32 monitorů a 968,00 kg drob-

ného elektra.

Snaha obyvatel Hlohovce recyklovat 

staré a nepoužívané elektrospotřebi-

če se již několik let vyplácí. Naše obec 

obdržela certifikát vypovídající nejen 

o  přínosech třídění televizí a počítačo-

vých monitorů, ale také o velkém vý-

znamu sběru drobných spotřebičů, jako 

jsou mobilní telefony. Díky environmen-

tálnímu vyúčtování společnosti ASEKOL 

můžeme nyní přesně vyčíslit, o kolik 

elektrické energie, ropy, uhlí, primár-

ních surovin či vody jsme díky recyklaci 

vysloužilého elektra ušetřili ekosystém 

Země. Víme také, o jaké množství jsme 

snížili produkci skleníkových plynů CO
2
 

nebo nebezpečného odpadu. Informa-

ce vycházejí ze studií neziskové společ-

nosti ASEKOL, která s  obcí dlouhodobě 

spolupracuje na recyklaci vytříděných 

elektrozařízení.

Z Certifikátu Environmentálního vy-
účtování společnosti ASEKOL vyplývá, že 
občané naší obce v loňském roce vytří-
dili 97 televizí, 32 monitorů a 968,00 kg 
drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 
40,95 MWh elektřiny, 2 058,61 litrů ropy, 
189,34 m3 vody a 1,78 tun primárních su-
rovin. Navíc jsme snížili emise skleníko-
vých plynů o 8,89 tun CO2 ekv., a produkci 
nebezpečných odpadů o 39,22 tun.

Výsledek studie jednoznačně proká-
zal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch 
nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní 
dopad na životní prostředí. Když si uvědo-
míme, že recyklace běžných 100 televizorů 
uspoří spotřebu elektrické energie pro do-
mácnost až na 4 roky, nebo ušetří přibliž-
ně 400 litrů ropy potřebných až k sedmi 
cestám do Chorvatska, jsou to impozantní 

čísla. Pozitivní zprávou pro uživatele počítačů 
také je, že odevzdání 10 vysloužilých moni-
torů ušetří spotřebu energie potřebnou pro 
chod notebooku po dobu necelých 5 let. 

Studie LCA posuzuje systém zpětného 
odběru CRT televizorů, počítačových mo-
nitorů a drobného elektrozařízení. Hodnotí 
jejich sběr, dopravu a zpracování až do oka-
mžiku fi nální recyklace jednotlivých frakcí 
vyřazených spotřebičů do nového produktu. 
Pro každou frakci byly vyčísleny dopady na 
životní prostředí. Výsledky studie jsou pre-
zentovány jako spotřeba energie, surovin, 
emise do ovzduší, vody a produkce odpadu. 
Konečná bilance vyzněla pro zpětný odběr 
elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to 
ve všech aspektech.

Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně 
přispívají k ochraně životního prostředí, si za-
slouží obrovský dík!

Marie Michalicová, starostka
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Úmrtí nájemce či pachtýře
Mnozí z čtenářů Našej dědiny mají s obcí Hlohovec uzavřenu nájem-

ní nebo pachtovní smlouvu – většinou na obecní pozemky. Bohužel, ob-
čas dojde k situaci, že nájemce či pachtýř zemře. Manžel či manželka či 
jejich potomci v lepším případě přijdou na obecní úřad s žádostí o přepis 
smlouvy na ně. V horším případě se vůbec neozvou a pozemek užívají 
bezesmluvně.

Nový občanský zákoník sice upravuje problematiku nájmu, ov-
šem případ úmrtí nájemce a další osud nájmu neřeší. Proto si musíme 
pomoci obecným ustanovením o závazcích/smlouvách obsaženým 
v  § 2009 OZ, které se týká zániku tzv. osobních závazků pro případ smrti 
dlužníka, resp. věřitele. V případě nájemních vztahů přitom bude zpra-
vidla platit, že se nejedná o osobní závazek, ale o závazek majetkový. To 
znamená, že práva a povinnosti z nájmu smrtí nezaniknou a přímo ze 

zákona v režimu dědického práva přejdou na dědice,  kteří nastoupí na 
místo původního nájemce, a to aniž by nájemní vztah jako takový zanikl.

Proto bychom rádi upozornili všechny, kterých se tato problematika 
dotýká, případně dotkne, aby nezapomněli do dědického řízení nahlá-
sit, že zesnulý/á měl uzavřenou nájemní/pachtovní smlouvu, na základě 
které by chtěli dědicové pokračovat v užívání pronajaté/propachtované 
věci.

Toto by měli ale především nahlásit na obecním úřadě, aby nedošlo 
k tomu, že obec z důvodu úmrtí nájemce/propachtovatele zveřejní zno-
vu záměr předmětnou věc pronajat/propachtovat a tudíž tím dá příleži-
tost komukoliv si podat žádost o užívání této věci. 

Marie Sítková
 referentka OÚ
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Dění v obci

Letošní Májové hodky z pohledu stárků
Tradiční májové hodky, které se v naší obci 
konají na počest prvního patrona kostela, 
svatého Jana Nepomuckého, se letos usku-
tečnily 20. května. Slovácka chasa v počtu 
13 děvčat a 14 chlapců se sešla ve 14 hodin 
u stárka Jana Vlašice, a poté se i přes znač-
nou nadílku oblačnosti na obloze odebrala 
průvodem k hlavnímu dění slavnosti v are-
álu Kulturního domu. Do rytmu hrála de-
chová hudba Hornobojani v  čele s  hloho-
veckým rodákem Jakubem Vlkem. Patrně 

Hudba na kole měla i letos zastavení v Hlohovci
V sobotu 17. června mohli milovníci hudby, cyklisté a široká veřej-

nost v rámci XXII. ročníku mezinárodního hudebního festivalu 13 měst 
Concentus Moravie vyrazit do Lednicko-Valtického areálu, Mikulova 
a rakouského příhraničí, aby na vlastní kůži zažili kombinaci nádherné 
přírody, jiskrného vína i živé hudby mnoha žánrů.

Na patnácti zastávkách zněla hudba různých žánrů, od lidové 
hudby přes jazz a klasiku až po vídeňský šraml – každý si mohl vybrat 
muziku, která lahodí jeho uchu. Pro posluchače zahráli čeští a rakouští 
hudebníci. 

Hlohovec se stal jedním z koncertních míst už po několikáté. V mi-
nulých letech série koncertů probíhala vždy v kostele sv. Bartoloměje 
a jednalo se zpravidla o přednes vážné hudby. Letos organizátoři zvo-
lili jinou lokalitu i žánr – koncerty probíhaly v Usedlosti pod vinohrady 
a pro posluchače vystupovala cimbálová muzika Kolík při ZUŠ Mikulov 
pod vedením paní učitelky Ireny Mrázkové. Jediným negativem, které 
nelze ovlivnit, bylo deštivé počasí, to znepříjemnilo den jak účinkují-
cím, tak i posluchačům.

Iva Vlašicová

díky nepřízni počasí byla odpolední účast 
návštěvníků hodů bohužel dost bídná, ale 
naštěstí se tato nepříjemná záležitost vy-
kompenzovala téměř zaplněným sálem 
kulturního domu při večerní zábavě. Přes-
polní také nezaháleli, již odpoledne přijeli 
šohaji z Charvatské Nové Vsi, Poštorné, Sta-
ré Břeclavi, Podivína, Rakvic a Lužic. 
My, hlohovečtí stárci bychom Vás za celou 
chasu rádi pozvali na Bartolomějské hody, 
které se uskuteční 20. a 21. srpna 2017 a na 

hodky 26. srpna. Na hody bude hrát k tanci 
i poslechu dechová hudba Zlaťulka, hodky 
doprovodí domácí dechová hudba Pivoň-
ka.
V  neděli 20. srpna se chasa sejde ve 
14.00  hodin u stárka Karla Vlašice na ulici 
Dolní konec  a v pondělí  21. srpna budeme 
vycházet v 15.00 hodin od stárka Jana Vla-
šice z ulice U sadů, na hodky pak bude sraz 
opět ve 14.00 hodin u stárka Karla Vlašice.

Stárci Jan a Karel Vlašicovi

Hudba na kole - CM Kolík
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Na jarním vítání přivítala starostka obce 
šest nových občánků Hlohovce

V obřadní síni Obecního úřadu v  Hlo-
hovci se v neděli 4. června konalo další ví-
tání nových občánků. Komise pro školství 
a občanské záležitosti přivítala ke slavnost-
nímu obřadu tentokrát šest zájemců z řad 
rodičů nově narozených dětí, pět děvčátek 
a jednoho chlapce, kteří se dostavili v do-
provodu nejbližších členů rodiny. 

Jak je již tradicí, slavnostní obřad uvá-
děla ceremoniářka Hana Sítková a hlavní 
projev přednesla paní starostka RNDr. Ma-
rie Michalicová, která přivítala nově naro-
zené děti jako občany Hlohovce. Součástí 
slavnosti bylo také krátké vystoupení žáků 
místní základní školy, předání pamětních 
listů, drobných dárků, květin a finančního 
daru ve výši 2  000,- Kč, zápis do pamětní 
knihy i závěrečné společné fotografování 
jednotlivých rodin s paní starostkou. V zá-
věru se ke gratulantům přidali také „školní 
kmotři“ ze základní školy, kteří přišli novo-
rozence pozdravit a předat malý dáreček 
v podobě botiček a pamětního listu.  Noví 
občánci se stali plnohodnotnými obyvateli 
naší obce. Přejeme všem rodičům hodně 
trpělivosti a lásky při výchově svých dětí 
a malým občánkům to nejkrásnější dětství 
plné úsměvů a radosti z  prvních krůčků 
a objevování světa kolem nás.  

Další slavnost vítání občánků proběh-
ne v  měsíci listopadu, zájemci se mohou 
přihlásit obvyklým způsobem, formulář je 
ke stažení na www.stránkách obce ane-
bo k  vyzvednutí přímo na Obecním úřadě 
v Hlohovci.  

Za komisi pro školství a občanské záleži-
tosti Mgr. Hana Sítková

Foto Tereza Jankovičová

Přivítány byly 2 skupiny dětí a jejich ro-
dičů (pořadí vždy zleva):

Skupina 1:
- Jana a Michal Kochovi se synem Matyášem
- Michaela Vacková a Roman Sabl s dcerou 
Pavlínou 
- Marie Pewnerová a Lubor Fučík s dcerou 
Isabell

Skupina 2:
- Terezie a Roman Trávníčkovi s dcerou Terezií
- Eliška a Roman Jungmannovi s dcerou Sofií
- Marie a Petr Entlovi s dcerou Elenou

Vítání občánků 1. skupina

Vítání občánků 2. skupina
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Dvorní divadlo pošesté
Prázdniny jsou pro mnohé časem dovolených, zavařování, úklidu, 

čas hodů i práce na zahrádce, čas na dobrou knihu i výlet na kole. Pro nás 
jsou už léta časem hraní divadla. Ale cesta od nápadu na divadelní insce-
naci po večer strávený pod ořechem hlohoveckého Dvorního divadla je 
dlouhá, trvá od září do června a je naplněna prací. Například minulé léto 
i podzim točil principál divadla Zdeněk Černín seriál Četníci z Luhačo-
vic - z lékárníka Steina to dotáhl až na starostu Luhačovic a hlavně - na 
natáčení si z Hlohovce odskakoval nedaleko - na lednické nádraží či ke 
Třem Gráciím. Na jaře otevřel v centru Brna komorní divadlo v historic-
kém domě U Tří knížat a ještě stihl nazkoušet s Hanou Tomáš Briešťan-
skou novou hru. Hanka také nezahálela - tato přední členka Mahenovy 
činohry Národního divadla Brno si v březnu převzala v Národním divadle 
v Praze nejvyšší divadelní ocenění - Cenu Thálie za roli Štěpánky v Petro-
lejových lampách. Za touto cenou se však skrývají léta tvrdé herecké dři-
ny na desítkách rolí. Byli jste už někdy v zákulisí nějakého divadla? Tma, 
prach, průvan. Nebo na zkušebně? Otlučený nábytek, zima, ne příliš čis-
to. A hlavně - herec nese neustále svoji kůži na trh, každý den bojuje sám 
se sebou, s kolegy, s režisérem, s kritiky. A jediné uspokojení? Když ho 
divák odmění potleskem, když se zdrží a prohodí pár pochvalných slov. 
Zveme vás srdečně na setkání s námi a pokud vám to nevyjde v hloho-
veckých Chalupkách, hrajeme i v Lednici a v Mikulově (termíny na www.
dvornidivadlo.cz).

Hlohovec:
14.7. 20,00 Manželské vraždění
22.7. 20,00 Lakomec
18.8. 20,00 A taková to byla láska
25.8. 20,00 Lakomec

A TAKOVÁ TO BYLA LÁSKA/ANNA GAVALDA/REŽIE ZDENĚK 

ČERNÍN

romantická komedie o lásce

Zničehonic stojí manžel třicetileté Cloè u dveří s  kufrem v  ruce 
a oznamuje jí, že od ní odchází. V šoku a bolesti ji odváží tchán, starý 
nepříjemý mrzout Pierre, na svoji chalupu. V nadcházející noci odhaluje 
snaše důvody svého celoživotního mrzoutství – manželství založené na 
povinnosti k manželce a dětem, kterým sice otřásl vztah k „jediné lásce 
jeho života“, ale nezničil je. Zůstat, nebo odejít?

LAKOMEC/MOLIÈRE-ZDENĚK ČERNÍN/REŽIE ZDENĚK ČERNÍN

komedie komedií

Pan Lakomý není žádný prvoplánově hamižný stařík, ale pouze spo-
řivý senior-šedesátník, který si sice našetřil milion na stáří, ale ať počítá, 
jak počítá – asi mu to stačit nebude. Zvlášť, když jeho děti stále nehod-
lají dostudovat a navíc mají nároky na vysoký životní standard. Jenomže 
pan Lakomý má plán, jak zajistit sebe i děti. Pomoci mu v tom má atrak-
tivní čtyřicátnice Frozina. Podle Molièra napsal a v hlavní roli účinkuje 
Zdeněk Černín, role intrikánky Froziny se zhostila Hana Tomáš Briešťan-
ská, nositelka Ceny Thálie za rok 20116.

MANŽELSKÉ VRAŽDĚNÍ/ERICH EMMANUEL SCHMITT/REŽIE 

ZDENĚK ČERNÍN

detektivní psychothriller o lásce

Gilles se vrací domů z nemocnice, manželka Líza mu pomáhá 
vyrovnat se s násled-
ky úrazu, zejména se 
ztrátou paměti. Jenže 
nic není takové, jakým 
se jeví a v manželství 
nakonec vyhrává ten, 
kdo pohřbí toho dru-
hého. Dokonale namí-
chaný koktejl napětí, 
překvapení, humoru, 
lásky i fi lozofi ckých 
úvahy, za kterým se vy-
platí vyrazit na pařížský 
Montparnasse nebo do 
Dvorního divadla. Hrají 
Zdeněk  Černín a Hana 
Tomáš Briešťanská, no-
sitelka Ceny Thálie za 
rok 2016.

foto z Lakomce: 
Renata Hasilová

foto Hanka s Thálií: 
Eva Kolomazníková

Hana Tomáš Briešťanská

Lakomec

FAZULAfest v Hlohovci podruhé
28. října 2017 v Kulturním domě v Hlohov-

ci se uskuteční II. ročník FAZULAfestu. V loň-
ském roce zahájená tradice je letos obohacena 
o spoustu doprovodných akcí a hlavně nabídka 
jídel s fazulovým základem bude rozšířena mini-
málně nejen početně, ale i ze zahraničí, konkrét-
ně z Bratislavy a Kopaničiar z Košarísk. 

Celá akce se koná na státní svátek výročí 
vzniku Československa. Psal se říjen 1918 a teh-
dejší obce Dolního Rakouska s velkým podí-
lem chorvatských potomků – Bischofswarth, 
Ober  Themenau a Unter Themenau se přihlásily 
k nově vyhlášené Československé republice. 
Staly se z nich obce s českými názvy – Hloho-
vec, Charvátská Nová Ves a Poštorná. Po uza-
vření mírové smlouvy s Rakouskem se k těmto 
obcím v roce 1920 přidružilo ještě spádové 
město Feldsberg, dnešní Valtice. Jako připo-
menutí těchto změn a s využitím státního 
svátku, jednota Československé obce legio-
nářské, ve spolupráci s dalšími organizacemi, 
Vás zve 28. října nejen na FAZULAfest 2017, 
ale od 16 hodin na hudební vystoupení Lo-
hoveckých dětí, Charvatčanů, Koňarů, Valtické 
krojované společnosti a Chlapů z Lohovca. 

Po jejich hudebním vystoupení a společném 
hudebním závěru bude dál hrát cimbálová mu-
zika, k výběru bude i nabídka místních vín. Ve 
vstupní hale bude k nahlédnutí výstava Stejno-
kroje čs. legionářů. Samozřejmě jako hlavní část 
akce bude ochutnávka jídel s fazulovým zákla-
dem. Guláše, polévky, saláty, moučníky, ale také 
přílohy jako česnekáčky, plesné tašky apod. 
budou k  ochutnávce pro příchozí připraveny 
od 16 do 21 hodin. Degustace je soutěžní a to 
ve dvou kategoriích – divácká soutěž a  soutěž 
hodnocená odbornou porotou o Nejlepší fazu-
lu. Kdo se může zúčastnit? Každý, kdo přinese 
do soutěže minimálně 4 litry nebo jiné adekvát-
ní množství pokrmu, jehož součástí je fazule. 
Maximální množství soutěžících je 30. Součástí 
pokrmu mohou být i doprovodné přílohy, jako 
plesné tašky, česnekáčky, placky, apod. Každý 
soutěžící si odnese hodnotné dárky od hlavní-
ho partnera fi rmy SEMO Smržice, zabývající se 
semínky zeleniny pro pěstování na zahrádkách, 
hodnotné ceny čekají i výherce prvních tří míst. 
Doprovodnou soutěží bude odhad fazulí v za-
vařovací sklenici, či další soutěže, do kterých 
se může zapojit dle zájmů každý návštěvník 

FAZULAfestu 2017. Máte chuť se zúčastnit? 
Tak se na Vás 28. října 2017 od 16 hodin těšíme 
v Kulturním domě v Hlohovci. 

Text i foto Mgr. František Trávníček
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Hlohovecké hody prodělaly za posledních sto let jako i ve 
všech obcích na moravském Slovácku řadu proměn. Tradiční hody 
se v Hlohovci výjimečně slaví dvakrát, a to v květnu „Májové hod-
ky“ a v  srpnu hody velké „Bartolomějské“ z  důvodu dvojího svě-
cení.

Hlohovec původně patřil od 16. století pod poštorenskou 
farnost a od roku 1783 byl přifařen do Valtic. Původní kostel se 
v  Hlohovci začal stavět v  roce 1832 a dostavěn byl v  roce 1835, 
vysvěcený byl 16. května 1836 na svatého Jana Nepomuckého. 
Z  důvodu rozšíření Hlohovce a také přírůstku obyvatel původní 
kostel už nedostačoval, proto v letech 1906 – 1909 byl kostel roz-
šířen a po přestavbě bylo změněno původní patrocinium svatého 
Jana Nepomuckého zasvěcením svatému Bartoloměji (24. srpna), 
slavení hodů však v Hlohovci zůstalo dvojí.

O dokumentaci života naší obce se postaral sběratel Jan Her-
ben, který byl v Hlohovci na hodech v roce 1882 a zachytil jejich 
atmosféru, ale zároveň život v obci ve studii nazvané „Na dolno-
rakouském pomezí“, ve které popisuje, jak žili a také se bavili naši 
předkové.

Mimo jiné v této studii uvádí:
„A tak nám bylo na hodech v Lohovci vůbec milo, neboť zdejší 

hody mají ještě onen starodávný ráz. Všecko se raduje všecko zpí-
vá, všecko tančí. A kdo netančí, však přijde aspoň před hospodu 
k boudě, které tu říkají charúpek. Chlapi se radují z junáků (chlap-
ců), ženy z děvčat. V Lohovci jistě poznáš původní tanec slovácký – 
vrtěnú, skákání před charúpkem (hošie) a cifrování (verbování). Na 
hody do Lohovce, Nové Vsi a Poštorné (charvátské obce) přitáh-
nou zástupy měšťáků z Valtic Mistellbachu, z Vídně a okolí, neboť 
kroj, zpěv i tanec stojí za podívanou. Chlapci dříve než chodí do 
školy, už umějí cifrovat. Ke starodávnému rázu hodů lohovských 
náleží také gajdy (dudy) a gajdoš (dudák). Gajdoš hrál v  hospo-
dě mužákům, plechová muzika hrála před hospodú pod širým 
nebem chase.“ Takto popsal hody v Hlohovci ke konci 19. století 
spisovatel Herben.

A co se od té doby změnilo? Na začátku 20. století se v Hlohov-
ci konaly hody na dvou místech, a to v Dědině na Kopci u Mrkvů 
a v Chalupkách u Baránků. V té době oblékali v Hlohovci všichni 
kroj, a to od těch nejmenších (děti v peřince) až po nejstarší, tedy 
až do smrti. A jak se hody slavily? Na svátek svatého Štěpána cha-
sa volila stárky (nyní se volí na krojovém plese – v  lednu). Hody 
byly vždy pro celou obec velkou slavností, proto příprava na hody 
trvala tři až čtyři týdny. V domech se uklízelo, líčilo, natíralo. Také 
dvory se líčily vápnem, obrovnávky modrou barvou, na ulici se lí-
čily i fasády a natírala okna a vrata. Před hody se v rodinách krmily 
(cpaly kukuřicí) husy a kačeny, pekly koláče v domácí peci, troubě 
a ještě v 60. letech ve velké peci u pekaře Jana Kotvana v Dědině. 

Historie hlohoveckých hodů

Okénko do historie

Při těchto pracích byly zapojeny také děti. Hospodyně praly, žehli-
ly krojové součásti (rukávce, fěrtochy, košele a kasanice).

Do Hlohovce se sjížděli na hody také rodáci, kteří se odstěho-
vali do blízkých i vzdálených míst, aby si také hlohoveckých hodů 
užili. 

V  sobotu chlapci stavěli máju, charúpek a přes taneční kolo 
zelené. Děvčata si nechávala zapétat vlasy do kokeša, to umělo 
jen několik žen – zapletaček.Posledními, které toto umění ovlá-
daly byly tetka Katuša „Paráčka“ a tetka Anežka „Tonková“. Tako-
vá zapletačka v předhodovou sobotu upravila vlasy až 20ti děv-
čatům. Zahrádku (zapletení) si děvčata většinou rozplétaly až po 
hodkách.

A konečně přišla hodová neděle. Ráno šli všichni na mši do kos-
tela, po které na chasu už čekali muzikanti a odebrali se pochodem 
do hospody a v poledne zase všichni ke starostovi požádat o udě-
lení hodového práva a zároveň jej pozvat na hody. Poté si krojovaní 
chlapci rozdělili na oběd – stárek (predák) tři muzikanty a ostatní 
chlapci po jednom. Po obědě se opět sešli u stárka pouze chlapci, 
a to krojovaní i v civilu, ti pak odešli pochodem do hospody. Dívky 
přicházely pod máju na hody jednotlivě. Během odpoledne přijíž-
děla krojovaná chasa z  okolí, probíhala sóla přespolní a mužácké. 
Závěr odpoledního hodového veselí pod májú po všechny dny pa-
třil hošijím. Hošije skákali jak krojovaní mládenci, tak i ženatí muži.

I v tomto veselí se Lohovčané dokázali zklidnit a v pondělí ráno 
se opět všichni sešli v kostele na zádušní mši svaté, která byla slou-
žena za všechny padlé ve válce a všechny zemřelé. Po roce 1928, 
kdy byl postaven pomník padlých byla ještě po mši svaté krátká 
vzpomínka u tohoto pomníku. Poté se chasa s  muzikou odebrala 
do hospody a pak do sklepa některého vinaře, např. Bohumila Slun-
ského za humnama, později Jana Lípy na Mezi (dosud). U sklepu byl 
obřad přijímání mladých chlapců mezi chasu. Do sklepa vešli mladí 
chlapci, někteří nedávno ještě školou povinní a při hraní svižného 
kvapíku vybíhali špalírem starších, kteří je symbolickým úderem do 
zad přijali mezi sebe. Odpoledne a večer opět pokračovalo hodové 
veselí, které patřívalo mužákům, hodovalo se i třetí den – v  úterý 
a za týden v neděli byly ještě hodky.

Jaké změny jsou v pořádání hodů zaznamenány za těch 100 let? 
Po ukončení 2. světové války, kdy byly zrušeny organizace Sokola 
a Orla v 50tých letech se hody začaly konat pouze na jednom místě, 
a to v chalupkách u Baránků. Počet krojovaných se začal snižovat 
a v období 70tých let až na minimum. Hody dokonce organizovaly 
spolky, a to TJ Sokol, zahrádkáři, nebyli ani stárci. V  roce 1968 se 
hody nekonaly vůbec.

V roce 1976 byla dokončena stavba KD a pořádání hodů se pře-
sunulo z Chalupek před KD. V 80tých a 90tých letech se začal opět 
zvyšovat počet krojovaných který trvá až dosud. Také kroje zazna-
menaly změnu. Dříve si mládež oblékala i starší součásti kroje, které 
se dědily. Nyní jsou většinou pořizovány nové kroje, a to chlapecké 

Hody z roku 1975  Hody u Baránků, přibližně z roku 1920
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Lohovec v obrazech
Poznáte někdo osoby na těchto fotografiích? Pomozte nám se zpracováním historických fotek Hlohovce. Otevřete fotoalba nebo 

krabice se starými fotografiemi po svých rodičích a prarodičích a půjčte nám fotky k naskenování digitálním skenerem pro jejich ucho-
vání našim potomkům. Máme zájem o vytvoření databáze fotografií ze života Hlohovce především 20. století, ale i let tohoto století. 
Máte zájem nám pomoci nejen s fotkami, ale i s jejich popisem? Bližší informace Marie Sítková - Obecní úřad Hlohovec, 519354103 nebo 
František Trávníček, Dědina 327, Hlohovec, 774325343 Text i foto Mgr. František Trávníček

V letošním roce si můžeme připomenout 
společenské výročí, 6. října 1877 se v Hlohov-
ci narodil na č. p.  12 Josef Slunský, syn Jana 
a  Moniky Slunské. V rámci vojenské služby 
u  zeměbraneckých jednotek rakousko-uher-
ské armády vystudoval Vojenskou akademii 
ve Vídni, sloužil u  zeměbraneckých jednotek 
v  Praze, Kroměříži a Vysokém Mýtě. Během 
Velké války bojoval na východní frontě v Hali-
či a Bukovině, později na frontě proti italským 
jednotkám. Po vyhlášení Československa se 
podílel na budování naší armády na Sloven-
sku a to včetně nových speciálních „horských“ 
jednotek. Dosáhl hodnosti brigádního gene-
rála a  po odchodu z armády, ze zdravotních 
důvodů,  zemřel 31. července 1934 v Bratisla-
vě, kde je i pohřben na Ondrejskom cintorine. 
Označení jeho hrobu se nedochovalo a proto 
v letošním roce v říjnu se plánuje umístění 
pamětní tabulky na tomto hřbitově jako při-
pomínka tohoto československého generála 
s kořeny Moravského Chorváta. 

Text i foto Mgr. František Trávníček

Generál z rodu Moravských Charvátů

i dívčí a jejich cena se pohybuje kolem 30tis. Kč. V posledních letech 
obléká sváteční kroj až 25 párů, což je chvályhodné.

Ke změnám došlo u aktu přijímání mladých chlapců mezi cha-
su, které se v posledních letech zvrhlo, nemá charakter, který pře-
trvával po minulé generace. Také přítomnost a chování maškarádů 
není někdy vhodné, na tomto místě je zde mnoho dětí a strhávání 
oblečení si někdy zaslouží i několik hvězdiček nočního televizního 
pořadu. 

K  další změně došlo i u kaštánkovského sóla. Poslední kousek 
před večeří v pondělí bylo „kaštánkovské sólo“ pro děti od těch 
nejmenších až po dorůstající mládež, která si celé odpoledne tanec 
zkoušela za charúpkem a při sóle se jim podařilo už i dobře zatanco-
vat jak pomalý valčík i svižnou polku – trasáka. Je škoda, že se tato 
původní tradice neudržela, a to pouze pro tzv. „Kaštánky“. V posled-
ní době do tohoto sóla vstupuje i dospělá krojovaná mládež a tan-

cuje divoké tance, které se s krojem vůbec neslučují a dokonce kroj 
degradují. Je to pod kritikou místních, tak i cizích hostí. 

K politování je také ta skutečnost, že se z našich hodů zcela ztra-
tilo skákání hošijí, čímž se Hlohovec odklání od tradičních podlu-
žáckých obcí, ve kterých se chlapci k předvedení tohoto sólového 
mužského tance odhodlají, snad se ještě najdou odvážlivci, kteří 
tuto tradici obnoví.

Dále došlo ke změně pohoštění a stravování muzikantů, které 
nyní zajišťuje obec včetně výplaty za hudební produkci po dobu 
celých hodů a náklady to jsou velké.

I přes tyto změny je možno pořádání hodů hodnotit dobře 
a  přejeme si, aby rodiče i nadále vedli své děti k  lásce ke krojům 
a tradicím, které nám naši předci zanechali.

Kateřina Vlašicová, kronikářka
Foto: Archiv redakce
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Moravská vlajka na počest příchodu Cyrila a Metoděje
Příchod patronů Moravy sv. Cyrila a Me-

toděje v 9. století k nám na Moravu byla udá-
lost obrovského kulturního a duchovního 
významu nejen pro naši zem, ale pro značnou 
část Evropy. Na počest této události bývá na 
mnoha radnicích vyvěšena moravská vlajka. 
Moravská vlajka je v současnosti také vnímá-
na jako symbol sounáležitosti občanů k území 
Moravy, jejího duchovního a společenského 
života. 

Historie moravské vlajky

Dnešní hojně rozšířená podoba morav-
ské vlajky vychází ze zemských barev, zlaté 
a červené, kterých se od počátku 19.  století 
používalo k výzdobě, později začaly být vyvě-
šovány i  jako prapory. Ofi ciálního stvrzení se 
dočkaly v roce 1848, kdy poslanci Moravského 
zemského sněmu schválili 5. článek nové mo-
ravské ústavy, ve kterém se defi nuje zemský 
znak a zemské barvy: „Země moravská podrží 
dosavadní svůj erb zemský, totiž orlici vpravo 

hledící, v poli modrém a červenozlatě kost-
kovanou. Zemské barvy jsou zlatá a červená.“ 
Od stanovených zemských barev byla násled-
ně odvozena moravská vlajka, kterou tvoří dva 
vodorovné pruhy. Horní pruh je žlutý, spodní je 
červený. V  druhé polovině 19. století a počát-
kem 20. století, v době vzestupu nacionalismu, 
to byla právě moravská vlajka, která sjedno-
covala obyvatelstvo naší země bez ohledu na 
národnost. Ačkoliv události dvacátého století 
nebyly pro její užívání příliš příznivé, najdeme 
o ní doklady za první republiky, po roce 1945 
i kolem roku 1968. 

Nový impuls k rozšíření přišel po uvolnění 
poměrů po roce 1989. Tradiční žlutočervené 
moravské vlajky začaly být opatřovány zem-
ským znakem – šachovanou orlicí v  modrém 
poli, a to z důvodu odlišení od jiných podob-
ných vlajek. Tato varianta si pro svoji srozumi-
telnost i estetickou úroveň získala velmi rychle 
oblibu po celé Moravě a stala se základní a vše-

obecně uznávanou podobou moravské vlajky 
současnosti.

Další použití moravské vlajky

Kromě tohoto nejvýznamnějšího svát-
ku bývá moravská vlajka vyvěšována i v další 
dny spjaté s  moravskou historií. 28. března si 
připomínáme výročí narození světoznámého 
moravského učence Jana Ámose Komenského, 
15. září význačného moravského politika a di-
plomata, ochránce moravských zemských práv 
a svobod, Karla staršího ze Žerotína. Zvolení 
moravského markraběte Jošta Lucemburské-
ho, zvaného též Moravský, římským králem při-
padá na první říjen, 28. října si připomínáme si 
nejen vznik Československé republiky, ale také 
svatořečení velkomoravského panovníka Ros-
tislava. Další vhodnou příležitostí jsou výročí 
a události spjatá s obcí (např. obecní slavnosti, 
hody), či některým z významných rodáků.

Zpracovala Moravská národní obec, z. s. 
http://zamoravu.eu/

Farní okénko

1. svaté přijímání
Svaté přijímání je v katolické církvi část 

mše, při které se přijímá proměněný  chléb 
a víno při slavení eucharistie, památky Kris-
tovy velikonoční oběti. V katolické církvi 
víno přijímá většinou jen kněz, používá se 
chléb nekvašený, tzv. hostie, která se po 
proměnění stává „tělem Kristovým“, běžný 
název je „tělo Páně“ nebo „eucharistický 
chléb“. 

K prvnímu svatému přijímání přistupují 
děti, které byly pokřtěny po dvou až tříleté 
katechetické přípravě, která probíhá v ho-
dinách náboženství, a to většinou kolem 
věku devíti let. 

První svaté přijímání bývá v  Hlohovci 
organizováno zpravidla jednou za dva roky 
v květnu nebo na počátku června. Tato 
slavnost probíhá při nedělní mši. Několik 
dní před prvním svatým přijímáním přichá-
zejí budoucí prvokomunikanti ke své první 
svaté zpovědi. 

V katolické církvi je věřící, který již přijal 
první svaté přijímání, povinen přistoupit 
alespoň jednou ročně ke svátosti smíření 
a ke sv. přijímání, pokud možno ve veliko-
nočním období.

OBŘADY – 1. svaté přijímání 
Je vhodné, aby se obřadu spolu s dětmi 

zúčastnili také jejích rodiče, křestní kmotři 
a katecheté. Mohou se připojit spolu s dět-
mi ke slavnostnímu vstupnímu průvodu. 

Obnova křestních slibů
Po evangeliu a krátké homilii si děti roz-

svítí od paškálu své křestní svíce. Všichni stojí. 
Kněz promluví k rodičům, kmotrům a dě-

tem těmito nebo podobnými slovy. 

Milí rodiče a kmotři, 
před několika lety jste přinesli tyto děti 

ke křtu. Tehdy se narodily znovu z vody 
a z Ducha svatého a dostaly účast na Božím 
životě. Tehdy jste slíbili, že je budete vycho-
vávat tak, aby se v nich Boží život stále roz-
víjel. Vyznali jste víru v Ježíše Krista a v této 
víře byty děti pokřtěny. Tento svůj závazek 
plníte. Nyní doprovázíte své děti, aby měly 
plnou účast na slavení eucharistie. Je to 
vzácná chvíle, za kterou jsme všichni vděč-
ni a oslavujeme našeho Boha, protože je 
dobrý. 

Milé děti, 
při vašem křtu vaši rodiče a kmotrové 

vyznali svoji víru a slíbili, že v této víře vy-
chovají i vás. Dnes vy samy se zřeknete zla 
a vyznáte víru před svými rodiči a kmotry 
i  před celou farní rodinou. Zároveň slíbíte, 
že budete věrné Pánu Ježíši až do smrti. 

Proto se vás ptám:
Chcete žít ve svobodě dětí Božích a zříkáte 
se proto hříchu? 
Děti: Ano. 
Kněz: Chcete, aby vás nikdy hřích neovládl, 
a zříkáte se proto všeho, co k němu láká? 
Děti: Ano.
Kněz: Zříkáte se tedy ducha zla a všeho, co 
působí a čím se pyšní? 
Děti: Ano. 
Kněz: Bez živé víry se nemůžeme líbit Pánu 
Bohu. Proto se vás nyní ptám: 
Věříte v Boha, Otce všemohoucího, stvoři-
tele nebe i země? 
Děti: Věřím. 
Kněz: Věříte v Ježíše Krista, Syna jeho jedi-

ného, Pána našeho, jenž se narodil z Ma-
rie Panny, byl ukřižován a pohřben, vstal 
z mrtvých a sedí na pravici Otcově? 
Děti: Věřím.
Kněz: Věříte v Ducha svatého, svatou církev 
obecnou, společenství svatých, odpuštění 
hříchů, vzkříšení mrtvých a život věčný? 
Děti: Věřím.
Kněz: Tak věříme. Tak věří církev. A tuto víru 
vyznáváme a ona je naší slávou v Kristu Je-
žíši, našem Pánu. 
Děti: Amen. 
Kněz: Milé děti, při křtu jste se staly také 
členy velké rodiny Božích dětí - církve. Pro-
to se vás  ještě ptám: Chcete milovat Pána 
Ježíše a sloužit mu v bratřích a sestrách? 
Děti: Ano. 
Kněz: Chcete s radostí přicházet do kostela 
a společně slavit bohoslužby? 
Děti: Ano. 
Kněz: Chcete před lidmi vydávat Pánu Ježíši 
svědectví celým svým životem? 
Děti: Ano.
Děti si zhasnou svíce. Vynechá se vyznání 
víry a hned následují přímluvy. 

Děti, nyní jste obnovily křestní slib, který 
kdysi za nás slibovali vaši rodiče a kmotrové.
Všichni jsme jednou přijali poprvé Kris-
ta jako svého Ochránce a Pomocníka. Ať 
nám jeho Tělo stále dává sílu a odvahu 
být jako na křtu čistými dětmi Božími.

Následují přímluvy dětí a rodičů prvo-
komunikantů a dále pokračuje mše svatá 
jako obvykle.

 Iva Vlašicová ve spolupráci s p.farářem 
Karlem Janouškem
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Zprávičky ze školky

Mateřská školka byla plná zábavy a her…

Mateřská škola Hlohovec bude v době letních prázdnin uzavřena 
od pondělí 31. 7. do pátku 1. 9. 2017.

Školní rok 2017/2018 bude zahájen v pondělí 4. 9. 2017.

Cesta za pokladem - u čarodějnického doupěte Čarodějnický rej ve školce

Konec školního roku jsme oslavili parádním dortem Na olympiádě ve Valticích

Na výletě autovláčkem Příjemné setkání na zahradní slavnosti Smutné vodnici jsme sesbírali poztrácené pentličky

Více najdete v naší fotogalerii na adrese:  http://mshlohovec.rajce.idnes.cz/



NAŠA DĚDINA • 3/2017 11

Zprávy ze školy

Školní akademií skončil v základní škole „Rok objevů“
Školní rok s  tematikou „Objevujeme svět“ je u konce a žáci již 

prožívají vytoužené prázdninové dny plné sluníčka, cestování a dob-
rodružství. Na samém sklonku letošních školních dní vyjeli žáci na 
mnohé výlety a exkurze, aby objevovali historii našich předků či 
krásy přírody našeho regionu. Navštívili například Archeopark Pav-
lov, Slovanské hradiště Mikulčice i Ekocentrum Trkmanka ve Velkých 
Pavlovicích.  Svoji odvahu, pružnost a tělesnou zdatnost si vyzkoušeli 
v Lanovém centru Hájenka Park Břeclav a vydali se také na výlet turi-
stickým vláčkem do nedalekých Valtic. Závěr školního roku byl tedy 
nejen ve znamení zkoušení a prověřovacích prací, ale byl zpestřen 
také zajímavými akcemi a projekty, které mají žáci v oblibě. 

Úplný závěr školního roku patřil tradiční školní akademii, která 
je každoročně slavnostní tečkou za prožitými deseti školními měsí-
ci. V programu vystoupili žáci jednotlivých tříd a byly prezentovány 
všechny úspěchy v soutěžích a olympiádách.  I letos je na místě naše 
žáky pochválit. Ve sportovní oblasti za dvojí 1. místo v okresní bee ba-
llové lize  v kategorii mladších i starších žáků a také za celkem 20 me-
dailí získaných na letních sportovních olympiádách v Lednici, Sedleci 
a Valticích. V naukové oblasti zas za 5. místo v okresním kole Pytha-
goriády a 6. místo v okresním kole matematické olympiády. Úspěšní 
byli naši žáci také ve sběrových aktivitách, v okresní soutěži Třídíme 
s  Hantaláčkem ve sběru papíru jsme za jednotlivce získali krásné 
2. místo, jako škola pak pěkné 3. místo a odměnu ve výši 2 000,- Kč. 
Snaha o co nejlepší výkony byly znát i na mnoha školních soutěžích, 
ve kterých žáci prověřovali své schopnosti v různých oblastech. Více 
informací najdete na www.zshlohovec.cz/ v prezentaci „Jak se nám 
dařilo objevovat svět“.

Součástí školní akademie bývá již tradičně prezentace nejstarších 
žáků 5. ročníku, kteří se s naší školou loučí a odcházejí na 2. stupeň 
do okolních úplných základních škol. Na té letošní bylo představeno 
celkem 16 absolventů, 8 dívek a 8 chlapců, kteří pod vedením své 
třídní učitelky Hany Sítkové prošli všemi pěti lety školní docházky 
v naší pětitřídce. Loučení bylo opět dojemné a nechyběly ani slzičky, 

ale všechno jednou končí a něco nového zas začíná. Přejeme našim 
absolventům šťastný start v nových školách, hodně studijních úspě-
chů a to nejlepší uplatnění v životě. Závěrem bych chtěla poděkovat 
všem žákům, jejich rodičům, pedagogům, našemu zřizovateli  i všem 
ostatním, kteří nám fandili, pomáhali a podporovali nás, takže školní 
rok proběhl úspěšně. Krásné prázdniny!

Mgr. Hana Sítková, ředitelka školy
foto: Archiv ZŠ

Škoní akademie - Vědecké centrum Hlohovec v 
podání 4. třídySlovanské hradiště Mikulčice, školní výletPříprava žáků na lanové aktivity

Výlet do Lanového centra Hájenka Park v Poštorné Taneční vystoupení žáků 1. ročníku

Patentní úřad, scénka žáků 2. třídy

3. třída představila objev praotce Čecha
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Děti ze základní školy malovaly lidové ornamenty
storách školního dvora výstavku lidových 
krojů, keramiky i knižních publikací a   pro 
žáky vytvořili celkem 14 stanovišť, na kte-
rých vznikala malá výtvarná díla - malované 
stavby zdobené lidovými motivy moravské-
ho Slovácka. Žáci pracovali v  pětičlenných 
skupinkách, spolupracovali a  vymýšleli zají-
mavé kompozice podle daných pravidel a re-
gionálních zvyklostí. Překvapilo nás zaujetí 
dětí, jejich snaha o co nejlepší kresby i práce 
v  týmech, které byly utvořeny napříč roční-
ky, takže v každém týmu byli zástupci všech 

Namaluj ornament byla celorepubliková 
happeningová akce, do které se mohly zapo-
jit školy, spolky, instituce a další subjekty se 
zaměřením na výchovně vzdělávací činnost. 
Jejím cílem bylo propagovat výtvarné proje-
vy folklóru a tradiční techniky práce s lidový-
mi ornamenty. Děti 1. – 5. ročníku základní 
školy v Hlohovci se této akce zúčastnily v pá-
tek 2. června 2017 v souvislosti se školní os-
lavou Mezinárodního dne dětí. Pedagogický 
sbor školy ve spolupráci s  Duhovkou - stře-
diskem volného času Břeclav připravili v pro-

tříd. Vznikla tak opravdu zdařilá dílka a pět 
nejlepších skupin bylo odměněno drobný-
mi cenami, které přišli předat starostka obce 
Hlohovec RNDr. Marie Michalicová a   ředitel 
SVČ Duhovka Břeclav PhDr. Leo Čuda. Celé 
akci přálo slunečné a teplé počasí, takže děti 
oslavily svůj svátek příjemně. Všechny práce 
byly vystaveny na chodbách základní ško-
ly, k nahlédnutí budou také ve dnech 20. – 
21.  srpna na tradičních krojovaných hodech 
v Hlohovci. 

Text i foto Hana Sítková

Učíme se pracovat s informacemi a psát referáty
Hlohovecký kostel

Hlohovecký kostel se začal stavět v r. 1832 a byl dostavěn 
r.  1835. Je to kopie kostela v Jeruzalémě. Obec měla půjčku od 
panství ve Vídni a jako výměnu žádal kníže Jan Lichtenštejn po-
zemky kolem rybníku. Původně byl 16. 5. 1836 zasvěcen sv. Janu 
Nepomuckému.  

V r. 1860 kníže daroval do kostela varhany z Vídně. V r. 1879 byl 
kostel opraven a přistavěna sakristie. Dne 3. 7. 1908 byly varhany 
rozebrány a uloženy v obecním špitále. Po svatodušních svátcích 
dal kníže kostel prodloužit o 15 metrů a zasvěcen byl sv. Bartolo-
mějovi. 

Před Vánocemi v r. 1927 zde byl zaveden elektrický proud. Zvo-
ny sv. Cyril a sv. Metoděj byly pořízeny v r. 1971 a jejich posvěcení 
a zavěšení proběhlo 6. 6. 1971. Zvon sv. Cyril o váze cca 500 kg 
věnovali věřící z Hlohovce, kmotry byli Ondřej a Kateřina Bartolči-

covi (Ondrýkovi)-tehdy nejstarší žijící pár z Hlohovce, menší zvon 
sv. Metoděj, cca 350 kg věnovali Anna a Matěj Kurkovi, kteří byli 
zároveň i kmotry tohoto zvonu. Nynější varhany byly pořízeny 
a vysvěceny v r. 1979.

V roce 1998 byla provedena generální oprava fasády kostela, 
provedena výměna okapů a nově natřena plechová střecha. V lis-
topadu r. 1999 bylo do kostela také nainstalováno zabezpečovací 
zařízení.V říjnu r. 2005 se vybudovalo sociální zařízení/WC v pů-
dorysu sakristie. V dalším roce byly upraveny schody okolo oltáře, 
položen mramor pod obětním stolem. V r. 2008 byla provedena 
generální oprava elektroinstalace a zrekonstruováno osvětlení 
kostela.

Kostel patří pod farnost Valtice a jsou v něm pravidelně slouže-
ny mše ve čtvrtek a v neděli. 

Josef Vlašic, 5. třída

Výstavka ornamentů, oděvů a keramikyPřehlídka prací jednotlivých týmů

Členové týmu spolupracovali
Ceny předávala starostka obce 

RNDr. M. Michalicová

Vznikla zdařilá díla

Žáci ve skupinách malovali lidové ornamenty
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Nejlepší perličky ze školních lavic  2016/2017
1) Maruška Balšínková dostala od Ježíška 

andulky. Paní učitelka se ptá, jestli ví, 
co takové andulky jí. V tom se přihlásila 
Julinka Glierová a říká: „No přece PRESO 
paní učitelko!“ 

2) V hodině českého jazyka máme doplnit 
písmeno, aby vzniklo slovo, nápověda: 
_oudek. „Na obrázku je sud,“ říká Va-
linka. Paní učitelka jí odpoví, že to asi 
nebude slovo sud, protože je druhé pís-
meno O. „Sud to nebude Vali, pomůžu 
ti.“ Jak říkáme malému sudu? „Demižón 
PANÍ UČITELKO?“ 

3) V hodině českého jazyka chválí paní 
učitelka Vladánka, jak pěkně čte, na to 
zareaguje Valinka a říká: „Paní učitelko, 
víte proč Vladánek umí tak dobře číst? 
Protože když byl malý, tak snědl kousek 
knihy!“

4) V hodině českého jazyka říká Valinka, 
že dnes odpoledne pojede ke starečko-
vi. Paní učitelka řekne, že je to paráda 
aptá se Vladánka (bratranec), jestli i on 
pojede ke starečkovi, a ten odpoví, že 
ne. Na to ihned reaguje Lukášek Sadílek 
a řekne: „Proč tam jako Vladane neje-
deš, u starečků je to dobré, u našeho sa 
půšťajů dechovky.“ 

5) Vladánek přijde o přestávce za paní uči-
telkou a říká: „Paní učitelko, víte kolik je 
18+20?“ Paní učitelka rychle zareaguje, 
že je to 38 a Vladan odpoví: „Jste dobrá, 
to jsem ani já nevěděl!“

6)  Paní učitelka se ptá, jakou polévku mají 
děti rádi a Štěpánek odpoví: „Já mám naj-
radši kosťovů!“

7) V 5. třídě v hodině vlastivědy mají děti 
do testu napsat, proč slavíme jednotlivé 

státní svátky. Odpověď Jožky Vlašice: 1.5. 
Svatý kopec, 8.5. Velký pátek. 

8) Zbyněk Škoda byl vyzkoušený u tabule 
z vlastivědy na téma starší české dějiny. 
Nejdříve mu paní učitelka zadala Velko-
moravskou říši, Zbyněk mlčí, potom mu 
zadala první Přemyslovce, Zbyněk opět 
mlčí, nakonec mu paní učitelka zadala 
Sámovu říši. Zbyněk mlčí. Najednou se 
zamyslí a říká: “Paní učitelko, proč to po-
řád měníte,  Saly jste se při zkoušení ptala 
přece na Kelty!”

9) Každý den v  týdnu má jedna paní uči-
telka milou povinnost  o velké přestávce 
roznést kávu  ostatním paní učitelkám do 
tříd. Ve středu má službu paní učitelka 
Elen. Když začala velká přestávka, paní 
učitelka si uklízí pomůcky z předešlé ho-
diny. Přistoupí k ní žák ZŠ, poklepe jí na 
rameno a říká: „Máš službu na kafe“!

Karolína Petrásková získala 2. místo v okresní soutěži ve sběru papíru 
Třídíme s Hantaláčkem

Na začátku školního roku nám pani učitelka zadala úkol na 
celý školní rok, abychom sbírali starý papír, za který potom bude 
mít škola peníze na  školní pomůcky. Tento úkol nebyl až tak moc 
těžký, ale kde nasbírat tolik papíru, abychom se mohli rozdělit se 
sestrou Karolínkou? I když jsme doma sbírali letáky, noviny, časo-
pisy, které nám přišli do schránky, nebylo to nic moc. Proto jsme 
poprosili sousedy a známé, jestli by nám nepomohli sbírat. 

Uvolnili jsme místo v kůlně, kam jsme tento papír dávali. Každý 
týden se někdo objevil s krabicí zaplněnou papírem. Pomalu jsme 
skládali na hromadu. Jeden známý nám každý měsíc přivezl ně-
kolik krabic naplněných katalogy, které byly hodně těžké a někdy 
nešly ani uzvednou. Mamka musela poprosit starečka, aby ji s tím 
pomohl to uklidit. Mamce také pomáhaly sbírat noviny a časopisy 
v Lednici babičky, kterým vozí obědy. Mamka nakoupila babičkám 
špagát, aby mohly balíčky pěkně svázat. 

Když nadešel den, kdy se měl papír odevzdat, tak jsme v  so-
botu před tímto sběrem vážili a skládali krabice. Některé balíčky 
byly špatně svázané a mohly by se rozsypat, a tak jsme je znova 

převazovali. Protože nemáme velkou váhu, museli jsme každou 
krabici a každý balíček zvážit zvlášť. Kilogramy jsme  si zapisovali 
pod sebe a nakonec jsme vše sečetli dohromady. Každý balíček 
měl jinou váhu, i když byly skoro stejně veliké. Některý vážil 5 kg, 
ale některý stejně veliký vážil 25 kg,  záleželo,  co v něm bylo svá-
zané. Měli jsme i velké balíky - kartony od nábytku apod., ale ty 
byly jenom velké a zabraly hodně místa, ale nevážily skoro nic.

Takové vážení a převazování nám zabralo dva dny, ale myslím, 
že to stálo za to. Ze dvora po převážení  a svázání balíčků jsme  vše 
odváželi pře školu na parkoviště.  Pět vozíků za autem, které byly 
úplně plné. Měli jsme tak zaskládaný dvůr, že by se nám tam asi  
už víc nic nevešlo. 

Myslím, že jde trochu i o to, že by se nemělo podvádět v navá-
žených kilogramech!

Těším se na další sběr, už nyní máme nachystanou hezkou hro-
mádku papíru.  

Jana Petrásková    4.třída 
ZŠ Hlohovec, 27.6.2017  

Cenu předává ředitelka společnosti Hantály a.s. Ing. Jana Krutáková
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Představujeme soukromé firmy

Naše fi rma vznikla v roce 1992. Jakýmsi 
základem, inspirací a učitelem nám byl náš 
otec, odborník na všechno, co mělo motor. 
Svým způsobem to byl „frajer“, jehož kvalit se 
snažíme do dnešních dnů alespoň dorovnat. 
Začátky byly skromné. Pracovat jsme začali 
v malých prostorách garáže našich rodičů. Na-
šimi zákazníky byli nejdříve kamarádi a rodin-
ní příslušníci, postupně se přidávali živnostníci 
a podnikatelé se svým vozovým parkem.

Brzy jsme pochopili, že pokud se hodláme 
rozvíjet a růst jak co do množství zakázek tak 
i typů a úrovni servisovaných vozidel, musíme 
si vytvořit představu růstu a směřování fi rmy 
do budoucna. Navázali jsme spolupráci s do-
davateli náhradních dílů potřebných k opra-
vám vozidel a v rámci jejich služeb jsme začali 
využívat i školící a výukové programy pro je-
jich zákazníky.

Prostory naší dílny se staly nedostačující-
mi a díky velkému pochopení a podpoře na-
šich rodičů jsme vybudovali na jejich pozem-
ku dílnu větší. Zároveň s tím jsme pořizovali 
vybavení nutné k opravám pro stále moder-
nější vozidla. Do bezpočtu přípravků, nářadí 
a dílenského vybavení jsme museli investovat 
veškeré vydělané peníze. Zvláště pyšní jsme 
na diagnostické vybavení. Jeho nákup a ná-
sledné aktualizace obnáší velkou zátěž pro 
náš fi remní rozpočet, zároveň je to ale nutnost 
pro servis a opravy moderních vozidel. Jsme 
schopni provést opravy na vozidlech, u kte-
rých automobilky uvolnily data, to znamená 
po třech letech od uvedení modelu do pro-
deje.

AUTOSERVIS – PNEUSERVIS DROBILIČ
Větší dílna ale brzy nedostačovala a pro-

to, když se místní Obecní úřad rozhodl zřídit 
průmyslovou zónu, pořídili jsme pozemek 
pro výstavbu nové víceúčelové haly. Záměr se 
vydařil a během dvou let jsme se mohli pře-
stěhovat do místa dnešního působení na ulici 
Lednická. Nová kapitola naší práce započala 
v červnu 2002.

Protože zakázek přibývalo, byla nutnost 
do nových prostor přijat dalšího zaměstnance. 
Po dlouhých debatách, zda přijat hotového 
mechanika nebo čerstvého absolventa školy 
či učebního oboru, jsme přijali chlapce, kte-
rý byl již rok po škole a pro nedostatek praxe 
v  oboru. Byl veden na úřadu práce. Velký risk 
ale vyšel. Byli jsme tak spokojeni s jeho přístu-
pem a pracovitostí, že jsme za čas přijali jeho 
bratra, který byl rovněž veden na úřadu prá-
ce. Proč se o tom tak rozepisuji? Protože se to 
stalo trendem naší fi rmy při hledání nových 
zaměstnanců. V první řadě nabízíme zaměst-
nání absolventovi bez praxe a proč? První 
kluci ukázali, že náš záměr vyšel podle hesla“ 
neumíš,naučíme Tě,nechceš,nepotřebujeme 
Tě“. Na co jsme obzvláště hrdí je skutečnost, že 
jeden vyhrál konkurz do fi rmy Renocar Brno, 
značky BMW a druhý se v rámci dalšího pro-
fesního postupu dostal do značkového servi-
su Peugeot. Dnes jsou oba zaměstnáni u BMW 
ve Vídni.

Rozsahem práce pokrýváme většinu po-
třeb majitelů vozidel, údržby, opravy pod-
vozkových skupin, motorů a to i generálních 
oprav, elektroinstalací vozidel a všech elekt-
rokomponentů vozidla. Spoluprací s jednou 

z nejlepších karosáren a lakoven v okolí opra-
víme menší karosářské nehody. Jsme schopni 
našim zákazníkům zapůjčit náhradní vozidlo 
po dobu opravy zdarma, naše fi rma je pojiště-
na na škody způsobené na vozidlech převza-
tých do opravy, tzn. že případné škody způso-
bené na vozidlech během opravy naší vinou, 
lze urovnat přes pojišťovací společnost.

V roce 2013 jsme rozšířili působení naší 
fi rmy do oblasti prodeje a servisu zemědělské 
a komunální techniky a tak vznikla další část 
fi rmy ZKTechnika. Tato část  se neustále rozvíjí. 
Její činnost v současné době obsahuje prodej 
malotraktorů, závěsného nářadí jako kultivá-
tory, plečky, diskové brány, mulčovače,  rosiče, 
ožinačky vinic atd. Samozřejmostí je servis na 
veškerou techniku a pokud umíme, poslouží-
me i radou.

V poslední době se potýkáme s hledáním 
nových zaměstnanců, tzv. došli. Mladí volí čas-
to první zaměstnání v různých montovnách, 
kde dostanou relativně slušný plat a nemusí 
mít žádnou odpovědnost. Bohužel jejich obor, 
kterým se vyučili nerozvíjí a za velmi krátký čas 
v nich úplně zanikne. Smutné, ale pravdivé. 
Přes to všechno jsme velmi vděční a vážíme 
si všech fi rem a zákazníků, kteří nám věnovali 
důvěru od našich začátků působení až po sou-
časnost. Jejich přízeň nám umožňuje nezbyt-
ný rozvoj a vzdělávání v oboru a to se snažíme 
jim zpětně vracet v  úrovni své práce.

Autoservis Drobilič – ZKTechnika
Lednická 518  

Hlohovec  
Drobilič Josef
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Zprávy svozové společnosti Hantály a.s.
ZMĚNY V ODVOZU, SBĚRU A LIKVIDA-

CI ODPADŮ 

Během března byl ukončen návoz nebez-
pečných odpadů na naši skládku. Z tohoto 
důvodu jsme museli změnit způsob svozu 
a likvidaci nebezpečných odpadů. Místo 
vanových kontejnerů, do kterých stačilo ne-
bezpečný odpad nasypat a z kterých se pak 
snadno odpad vyložil na skládku, se nově vy-
půjčily upravené IBC kontejnery, které se po 
zaplnění odvezly k výměně do Břeclavi a od-
tud pak do spalovny nebezpečných odpadů. 
Obce, které si nechávaly odvážet nebezpeč-
ný odpad i mimo předem stanovené termíny, 
chceme informovat, že se budeme i nadále 
snažit odpad odvážet v co nejkratších mož-
ných termínech. Jen musíte počítat, že bude 
připočítána doprava. 

Při svozu nebezpečných odpadů (barev, 
ředidel, postřiků,…) se zjistilo, že se na někte-
rých sběrných dvorech vyskytuje větší množ-
ství jak motorových, tak jedlých olejů, které 
se v minulosti svážely a likvidovaly společně 
s barvami. Likvidace olejů je výrazně levnější 
než likvidace barev. Proto by obce, které od 
občanů oleje přebírají, měly motorové oleje 
slévat do sudů, které jim následně vyměníme 
za prázdné. A jedlé oleje do speciálních ná-
dob, jejichž svoz lze zajistit. 

JEDLÉ OLEJE 

Z průzkumu, který v březnu uskutečnila 
agentura Ipsos Instant Reseach pro výrobce 
sanitární techniky značky JIKA, vyšlo najevo, 

že více než 20 % obyvatel ČR vylévá olej ze 
smažení do kanalizace. Tento druh odpadu se 
pak nabaluje na kanalizační potrubí a zachy-
tává další příměsi. Postupně pak může dojít 
k  snižování průtoku až k úplnému ucpání po-
trubí. Tuky také urychlují korozi stěn kanálů 
a potrubí a zkracují tak životnost kanalizace. 
Aby bylo možné se těchto tuků zbavit jiným 
způsobem než vyléváním do kanalizace, 
domluvili jsme se na spolupráci se společ-
ností EKO-PF s.r.o., která se specializuje na 
poskytování ekologických služeb. Společně 
jsme nabídli obcím možnost si pořídit speci-
ální nádoby určené k ukládání jedlých olejů 
z  domácností, které společnost EKO-PF bude 
pravidelně vyvážet. Celkem se do naší oblasti 
rozmístilo 30 ks nádob. 

REMA SYSTÉM 

Z důvodu zpřísnění podmínek pro odvoz 
elektrozařízení společností ASEKOL, jsme se 
rozhodli hledat možnou alternativu. Tu jsme 
našli ve spolupráci se společností REMA Sys-
tém, a.s., která patří k nejrychleji rostoucím 
kolektivním systémům pro elektrozařízení, 
baterie a akumulátory v ČR. REMA Systém, 
a.s. nadlimitně naplňuje cíle sběru požadova-
né EU a provozuje efektivní sběrnou síť o více 
než 17 tis. místech. Jedinou podmínkou, kte-
rou si REMA Systém klade, je minimální váha 
150 kg odváženého elektrozařízení. Odmě-
nou za předané elektrozařízení je 0,30 Kč za 
1 kg. Výhodou zapojení do dalšího kolektivní-
ho systému je možnost se sami rozhodnout, 

který ze systémů využijeme. Např. ASEKOLu 
dáme veškeré LED TV, protože nám vyplatí 
větší odměnu, REMA Systému dáme lednice, 
protože si neklade množstevní podmínky. 

BIOODPAD 

Svoz bioodpadu se v naší svozové oblasti 
rozšířil natolik, že po dvou letech nám došly 
nádoby z dotace, které bychom mohli obcím 
poskytnout. Na jaře letošního roku jsme se 
rozhodli dokoupit dalších 25 ks 770 l kontej-
nerů a 290 ks popelnic. Tyto nádoby již byly 
obcím předány. Předpokládáme, že měsíčně 
se díky těmto nádobám uloží o 20 000 kg bio-
odpadu více. 

PŘEHLEDY ULOŽENÍ ODPADŮ ZA ROK 

2016 

V roce 2016 bylo celkem uloženo na 
skládku Hantály 19 649 tun odpadů. Z toho 
10 033 tun byl komunální odpad. Díky lepší 
separaci jak biologicky rozložitelného odpa-
du, tak tříděných odpadů, došlo k poklesu 
uložených odpadů o 12%. 

Biologicky rozložitelných odpadů bylo za 
rok 2016 uloženo 8 177 tun. Jednalo se o ná-
růst o 32%. Uložené množství naplnilo uka-
zatel projektu kompostárny. Obce a občané 
si během roku odebrali z kompostárny přes 
4 000 tun kompostu. 

Podrceno bylo 9 110 tun inertního mate-
riálu – cihly, asfalt, beton. Mobilní drcení bylo 
využito pro podrcení 2 700 tun. Pro potřeby 
skládky bylo využito 1 890 tun podrceného 
materiálu.

Název obce Celkové množství separovaného odpadu* z obcí za 1. čtvrtletí Kolik % Tříděný odpad 
z obcí v roce 2017 v %

2014 [t] 2015 [t] 2016 [t] 2017 [t] Nárůst množství tříděného 
odpadu 2016-2017

Město Hustopeče 32,716 72,683 81,897 89,03 9% 85% 

Město Podivín 15,048 19,325 27,422 26,47 -3% 51% 

Město Velké Bílovice 40,377 41,71 53,283 56,898 7% 100% 

Město V. Pavlovice 43,944 54,655 43,881 42,69 -3% 79% 

Obec Bořetice 13,405 14,094 10,002 20,011 100% 65% 

Obec Bulhary 2,081 6,234 5,98 6,455 8% 100% 

Obec Diváky 1,663 3,489 2,199 3,46 57% 35% 

Obec Hlohovec 8,551 11,015 11,961 9,21 -23% 100% 

Obec H. Bojanovice 3,426 6,031 2,96 6,65 125% 100% 

Obec Kostice 3,748 5,091 5,959 10,026 68% 13% 

Obec Kurdějov 4,089 4,469 5,59 3,02 -46% 60% 

Obec Lednice 9,375 10,254 17,24 17,581 2% 100% 

Obec Milovice 2,129 3,449 2,748 4,68 70% 100% 

Obec Mor. Žižkov 10,427 18,819 12,281 6,183 -50% 100% 

Obec Němčičky 2,763 4,022 9,269 8,993 -3% 100% 

Obec Nikolčice 1,47 5,892 7,541 10,13 34% 100% 

Obec Přítluky 5,18 5,436 4,529 5,34 18% 64% 

Obec Rakvice 20,606 27,583 26,883 27,518 2% 69% 

Obec Starovice 7,867 9,394 9,041 9,22 2% 100% 

Obec Starovičky 5,591 8,291 9,063 11,055 22% 77% 

Obec Šakvice 2,635 7,39 5,312 11,33 113% 100% 

Obec Tvrdonice 10,585 20,427 15,354 21,022 37% 100% 

Obec Týnec 5,742 10,256 10,951 7,967 -27% 100% 

Obec Zaječí 13,049 8,01 11,589 6,35 -45% 100% 

Celkem 266,467 378,019 392,935 421,289 
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Jak se vám žije v Hlohovci?
V této rubrice se chceme zaměřit na 

skupinu lidí, kteří v Hlohovci vždy nebyd-
leli, někteří se sem přiženili či přivdaly, jiní 
se přistěhovali z jiných důvodů, šli za prací 
či lepším životním prostředím. Jak vidí nás 
„domorodce“ a jak se jim líbí v obci? To se 
pokusíme zjistit prostřednictvím otázek, na 
které tentokrát odpovídali manželé Češkovi 
z domu č. 568 na ulici K zámečku.

1. Jak jste se ocitli v Hlohovci?

Manžel pochází i pracuje v Lednici, tak-
že k bydlení jsme vždy hledali něco v okolí. 
Jako svobodný a bezdětný pár jsme několik 
let bydleli ve Valticích, ale po čase jsme se 
začali poozhlížet po volných stavebních po-
zemcích. V té době se sice teprve budovaly 
pozemky na současné ulici K  zámečku, ale 
i po usilovném hledání vhodného pozemku 
v okolí jsme se nakonec shodli, že opravdu 
chceme do Hlohovce, podali jsme žádost 

a čekali. A nakonec to vyšlo a v  listopadu 
2011 jsme se nastěhovali do našeho nového 
domu. Dodnes jsme za to rádi.

2. Byla pro vás velká změna přestěho-

vat se do naší obce?

Změna to pro nás velká nebyla, oba po-
cházíme z menších obcí a Hlohovec splňuje 
všechna očekávání, která jsme si kdy pro náš 
domov představovali. 

3. Překvapilo vás něco na naší obci 

nebo jejích občanech v prvních měsících 

po přestěhování? 

Rozhodně slušnost místních občanů 
a především dětí. Byla jsem velmi mile pře-
kvapená, když mě na ulici cizí děti zdravily. 
Přišlo mi to velmi milé a cítila jsem se jako 
„místní“. Udržovaná obec a pracovití obča-
né nás nepřekvapili, protože se to traduje 
všude v okolí a potvrzuji, že je to pravda, ale 
každopádně je to něco, na co jsme nebyli 

v  našich rodných obcích zvyklí a velmi to 
kvitujeme. 

4. Jak vás přijali místní občané?

Fakt je, že manžel zná plno místních ješ-
tě ze Základní školy v Lednici nebo z fotbalu, 
já jsem zde byla úplně cizí, ale setkala jsem 
se vždy jen s  milým přijetím a všem tímto 
děkuji.

5. Myslíte si, že máme my „hlohovča-

né“ nějaké rezervy v tom, jak přijímáme 

nové občany? Co by šlo změnit?

Ne, žije se nám zde dobře, nic bychom 
neměnili.

Děkujeme manželům Češkovým za je-
jich upřímné odpovědi a přejeme i nadále 
setkávání se samými příjemnými lidmi nejen 
z naší obce. 

Anketu připravila Hana Sítková

V  pátek 26. 5. 2017 jsem se ještě s několika hlohoveckými 
občany zúčastnil posledního rozloučení s  MVDr. Vlastislavem 
Lauckým v  obřadní síni ve Staré Břeclavi. Doktor Laucký zemřel 
20.  května ve věku 79 let.

Na počátku smutečního obřadu jsem jako dlouholetý kamarád 
přečetl báseň věnovanou Vlastikovi. Poté paní Karla Lípová, bý-
valá učitelka v mateřské škole v Hlohovci, zde v roli obřadnice ve 
svém stručném a výstižném projevu připomněla smutečním hos-
tům těžké a smutné dětství, také krásný a plodný život zesnulého.

„Když byly malému Vlastíčkovi 4 roky, byli oba jeho rodiče pro 
jejich vlastenecký postoj zatčeni gestapem. Vlastik i jeho mladší 
bratr Stanislav byli u příbuzných v Šardicích až do návratu matky 
z vězení. Obě děti otce již nikdy nespatřili, ten zahynul v koncen-
tračním táboře. Matka sama oba syny vzorně vychovávala, pod-
porovala ve studiích a oběma zajistila i vysokoškolské vzdělání. 

Společenská rubrika

Poslední rozloučení s kamarádem
Synové se snažili po celý svůj život matce její oddanou péči vrátit.“ 

Další řečník, starosta břeclavské tělocvičné jednoty Sokol Ing. Mi-
roslav Salajka, vyzdvihl charakterové vlastnosti doktora Lauckého. 
Zejména připomněl jeho přínos pro město a břeclavské občany po 
dlouholeté období ve funkci starosty břeclavského Sokola, vzpomenul 
také jeho osobní sportovní úspěchy, například jeho společné vítězství 
na mistrovství republiky ve veslování. Uvedl zesnulého jako vlastence 
a celoživotního ctitele T. G. Masaryka, který se zasadil o obnovu a po-
stavení pomníku se sochou  prvního československého prezidenta 
před Žlutou školou v Břeclavi. 

Na závěr smutečního obřadu jsem se jménem hlohoveckých obča-
nů se zesnulým rozloučil a mimo jiné řekl, že doktor Laucký měl kromě 
rodiny a zaměstnání ještě další dva světy: v Břeclavi sport a v Hlohovci 
vinohrad a víno. 

Cyril Michalica starší

Blahopřejeme
Vítáme mezi námi
V květnu se narodil Milan Křen (ulice Dolní konec) rodičům Veronice a Martinovi Křenovým 
a Kryštof Sítek (ulice Valtická) rodičům Karolíně a Michalovi Sítkovým.

Opustili naše řady

Se smutkem jsme se rozloučili s našimi spoluobčany.

Pan Rudolf Sítek zemřel dne 22. 6. 2017 ve věku 89 let.
Paní Monika Radkovičová zemřela 14. 7. 2017 ve věku 98 let

Jménem redakce vyjadřujeme všem pozůstalým upřímnou soustrast.

Duben
Kurková Monika   83 let
Znamenák Vladimír 81 let
Vališ Ludvík  84 let

Květen 
Kašník Karel  70 let
Baránková Terezie  93 let
Vlková Jindřiška  82 let
Vlková Žofi e  83 let
Garčicová Marie  80 let
Dolečková Anna  60 let
Radkovičová Monika 98 let

Červen 
Orlická Anna 81 let
Haarová Antonie  60 let
Trubač Zděnek  70 let
Žemličková Marta  60 let
Radkovič Jan  85 let
Tesaříková Iva  60 let
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Sport

15. únor 2017, Valtický atletický halový 8-boj    

3. místo Viktorie Vlková, 1. třída
3. místo Lucie Tesaříková, 2. třída

18. květen 2017,  Atletická olympiáda v Lednici

mladší kategorie:
2. místo Michal Tesařík, 1. třída, vytrvalostní běh 350 m
3. místo Viktorie Vlková, 1. třída, vytrvalostní běh 350 m
3. místo Lukáš Sadílek, 1. třída, vytrvalostní běh 350 m

3. místo Filip Vrána, 3. třída, skok do dálky

starší kategorie:
2. místo Natálie Šošková, 5. třída, hod kriketovým míčkem

Softbalový oddíl Locos Duhovka Břeclav, t-ball      

1. kolo:
6.2.2017, 2.místo, 2.-3.třída
20.2.2017,  3. místo,  4.-5. třída

2.kolo
3.4.2017, 2.místo, 2.-3.třída
10.4.2017, 3.místo, 4.-5.třída

31. květen 2017, Bee ball,  mistrovství  ČR v Chocni

9. místo/ ze 10 družstev
Zbyněk Škoda, David Bolboceanu, Honza Lípa, Adam Koch, David Šíp, 
Natálka Šošková, Filip Drobilič, Dominik Vlašic

20. dubna  2017, turnaj Bee ball v Lednici

mladší žáci  starší žáci
1. místo ZŠ Lednice  1. místo ZŠ Lednice

SPORTOVNÍ  ÚSPĚCHY   ŽÁKŮ NAŠÍ  ZŠ VE ŠKOLNÍM  ROCE  
2016/2017

2. místo ZŠ Rakvice  2. místo ZŠ Rakvice
3. místo ZŠ Hlohovec 3. místo ZŠ Hlohovec

29. května 2017, turnaj Bee ball v Hlohovci

mladší žáci 
1. místo ZŠ Hlohovec, ZŠ Lednice, ZŠ Rakvice,  

starší žáci 
1. místo ZŠ Hlohovec ,ZŠ Lednice, ZŠ Rakvice
 
6. června 2017, turnaj  Bee ball v Rakvicích

mladší žáci  starší žáci
1. místo ZŠ Hlohovec 1. místo ZŠ Hlohovec
2. místo ZŠ Lednice 2. místo ZŠ Lednice
3. místo ZŠ Rakvice  3. místo ZŠ Rakvice

mladší žáci: 
Matyáš Vlk, Filip Samek, Hipský Richard, Dorel Bolboceanu, Radim Gr-
bavčic, Lucie Grbavčicová, Jakub Demeter, Petr Drobilič, David Žilka, 
Vašek Michna, Richard Vlk, Filip Vrána, Samuel Zoubek
starší žáci:  
Vít Baránek, David Bolboceanu, Martin Kováč, Zbyněk Škoda, Jana 
Petrásková, 
Dalibor Lípa, Honza Lípa, Adam Koch, Natálka Šošková, David Šíp, 
Dominik Vlašic, Filip Drobilič, 
14. červen 2017 - Atletická olympiáda v Sedleci, VII. sportovní 

setkání spřátelených škol

1. místo Viktrorie Vlková, hod kriketovým míčkem    
1. místo Petr Drobilič, hod kriketovým míčkem

2. místo Viktorie Vlková, běh na 50 metrů
2. místo Michal Tesařík, hod kriketovým míčkem
2.  místo Albína Vlašicová, hod kriketovým míčkem
2. místo Albína Vlašicová, skok do dálky
2. místo Albína Vlašicová, běh na 50 metrů

3. místo Lukáš Balšínek, běh na 50 metrů
3. místo Anna Kurková, skok do dálky
3. místo Michal Tesařík, skok do dálky
3. místo Lucie Tesaříková, běh na 50 metrů
3. místo Adam Hanke, běh na 50 metrů
3. místo Lucie Grbavčicová, běh na 50 metrů

Zpracovala Elena Jankovičová

Valtický osmiboj

Školní bee ballová liga

Bee ball na domácím hřištiOlympiáda spřátelených škol v Sedleci
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POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE

• Hlohovecká chasa zve všechny příznivce folklóru a dechové hudby na 
tradiční SVATOBARTOLOMĚJSKÉ HODY, ve dnech 20. – 21. srpna 2017 

v areálu před KD v Hlohovci. K tanci a poslechu hraje DH Zlaťulka. V neděli 
20. 8. je sraz ve 14.00 hodin u  stárka Karla Vlašice , v pondělí 21. 8. v 15.00 
hodin u stárka  Jana Vlašice.    

• Pokračováním hodovního veselí budou tradiční HODKY, které se usku-
teční v sobotu 26. srpna 2017 v areálu před KD v Hlohovci. Hraje DH Pi-
voňka, sraz krojovaných je ve 14.00 hodin u stárka Karla Vlašice. Všechny 
srdečně zvou stárci a chasa.  

• Spolek Hlohovčané a Obec Hlohovec Vás společně zvou na 11. HLO-

HOVECKÉ VINOBRANÍ, které se bude konat v sobotu 16. září 2017 od 

15.00 hodin před místním kulturním domem. Můžete se těšit na originál-
ní moravský energy drink „burčák“ a vína přímo od hlohoveckých vinařů, 
atrakce pro děti i stánky pro gurmány. V  bohatém kulturním programu 
vystoupí Dalibor Janda, Junior band, Bluecimbal, Irnis, dětský folklórní 
soubor Lohoveké děti, cimbálová muzika Kamenica, Výběr z bobulí, ….
Srdečně se na Vás těší pořadatelé. 
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Fotogalerie kulturních a jiných akcí

MŠ - Piknik u rybníka. Foto archiv MŠ

Hudba na kole- zastavení v Hlohovci, CM Kolík.  Foto Iva Vlašicová

ZŠ - akce Namaluj ornament. Foto archiv ZŠ

Školní akademie, 16 absolventů 5. ročníku. Foto archiv ZŠ

Májové hodky 2017, průvod chasy. Foto Iva Vlašicová

Vítání občánků, předávání dárků. Foto T. Jankovičová


